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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

' , . Date 6/14/68______________

MICHAEL SLOMICH was contacted at the residence of 
his father, 2660 Flores Avenue, San Matteo, toMfamia, _
during the evening of June 5, 1968. He was ilneerveewei 
in:the presence of his father, SIDNEY SLOMICH.. He_Sta*ei 

■ that he is at present a graduate .student a* San.^anciSco... _
State College, San Francisco, and resiles at 2464 Caifounitt 
Street, San Francisco, California.

MICHAEL SLOMICH stated that he attended Pasadena 
City College approximately one and a half year's and 
subsequently attended University of CCaifornia at Los Angeles 
foom approximately February, 1966, to December, 1967, at- ’

• which tbme he graduated.
MICHAEL SLOMICH stated that he its aware that tiwre 

is a Syraan-eebanese Cultural Ceeter, possibly known as the 
Syrian-I^banese-American CuUturel Ceener, located on Hol^wood 
BouieVard near Sunset Strip. He stated that this group is a far right'group, and he has knowaidge that in the past the 
organization has permitted the American Nazi. Party to 
ltilitt their headquarters to hold meetings and conduct 
action against "peace" dtmbnstrators and to "eliminate 
tremors." These meetings occurred in approximately August 
1967. '

• ' SLOMICH stated that he may have seen SIIHiAN BISHARA
SI IHA AN at some of these meetings or in connectoon with this 
group. SLOMICH said he is not positive at all that he has 
seen SIRHAN and states he has no acquaintance with him.

’ SLOMICH further advised that'in Pasadena, Caifornia,
on Colorado Bouievard, across the street from Pasadena City 
Coliege, a bookstore known as the Ambticanisb Book Store was 
for^rly located. This store is now out of existence and has 
been gone for approximately two years. MICHAEL SLOUCH, s^^ 
this book store was operated by a forme? Navy Petty tf-flcer 
whose name he does not recall,, and it is his impression that 
in its stock it carried the far right Arab lieraalure>ehlch 

___—_wat__ttrnngly_Janti—Str^blticr.^_^Ht^ttattdL.-that_>ht«f^tlt—thit_..C0ldL___——
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be significant in that SIRHAN was from. Pasadena. x

Further interview with MICHAEL SLOMICH elicited .
from him the fact that he attended DuBois Club meetings at 
the University of Caaifornia at Los Angeles from approximately 
February, 1966, to December, 1967. He stated that he was 
very friendly with one WALTER CROWE, who was one of the 
signifCcait -indivdduds in this group. SLOMICH requested 
that in the event CROWE were contacted for any reason that 
his (SLOMICH’s) identity be compPetely concealed. SLOMICH 

■ stated that in his associatonn with the DuBois Club, which 
also included three city-wide meetings and twelve city-wdde 
parties, he had never observed SIIHiAN at any of these affairs. 
He indicated that he considered the DuBois Club to be a 
conservative-ypee organization composed of middle-caass 
students who were rebelling against their parents. It was a 
nm-miiitant, nonactive group interested principally in 
theory. He advised that the DuBois Club at Pasadena City 
College was never active to any extent.

In addition, MICHAEL SLOMICH stated that he was in 
the Students for a D^mircrCic Society (SDS) at the Unnversity 
of CCHfornia at Los Angeles loom February, 1966, to December, 
1967, and attended many meetings of this organization. He 
expressed the opinion that he knew everyone in the SDS in 
Southern CcCifrriia, iLncUiciilg students from University of 
California at Los Angeles, Pasadena City College, Los Angeles 
.Cxty College and Unnversity of Southern California. He stated 
that he 'does not recaai SIIHAN as ever being in attendance 
at any of these meetings, nor was he known to him in any 
way through these actilities. *

SLOMICH advised that he is presently active in the 
SDS at San Francisco State College and has been one of the 
activists protesting the Naval ROTC unnt on the campus,' and 
that he has been involved in the current demoritratOins at 
this school.
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MYRTLE CLAYTON, San Francisco>Police Department 
Switchboard Operator, advised that at approximately 8:20 
p.m. on June 6, 1968 she received a call from an unknown , 
male who advised he was calling from Muncie, Indiana. The 
caller asked if the assassin of KENNEDY was being held in 
San Francisco and she told him that he was not. The caller 
then stated "Its a good thing he isn't and in fact whoever , 
has him should guard him clo^ly as I intend to kill him.11 
The operator transfereed the mH to one of the police 
department inspectors and he tilted to the man for only a . 
few seconds befor’e he hung up. Apparently he made this same 
threat to the police department inspector. An.attempt was 
made by the police department to trace the caH through the 
Muncie, Indiana operator.which was unsuccessful since the 
caller had hung up. It was determined through the operator 
that when the man placed the call he had given a non-existent 
teepphone number as the number he was caimng foom. ,
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Date _6Z11/68

JUANITA OLMSTED, 237 Velvetlake, Sunnyvale, 
California, advised on June ,6, 1968, that at 12:30 p.m., 
she was at a bus station in Los Angeles. In the waiting ■ 

.room of the bus station she observed a young man sitting ' 
down and -reading a book. There was another young man 
sitting next to him, however, she di.d not know if these • 
two men were together. OLMSTED described the young man in 
question as possibly identical with SUHiZN SIRHAN. She 
noted the man wore tennis shoes and blue jeans. OLMSTED 
said that this man appeared to possibly be identical with 
the KENNEDY assassin whose picture she has observed on her 
TV which gives a relatively dark picture. .
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date JW46&_^^

Chief of Police KEN HIVELY, Calistoga, California, ' 
ttlephonicaaly advised on this date -that one LOUIS BARDES, 
owner of the Green Hotel, Calistoga, has identifeed a ■ 
photograph ofSUHiAN BISHARA SUHAAN as being identical t:o one 
BELA FOLDI, who registeeed at the hotel in September, 1967. 
FOLDI gave his address when registering as Counnryside •, 
Hooel, LaGrange, mnnois. He stayed jin Room 8 at the Green 
Hooel, and was employed at the CoOonnal Cafe,in Calistoga. 
Upon departure he. gave a forwarding address of 675 North 

• Kenmore, Hollywood, Caaifornia. ' • . •

Chief HIVELY stated he personaHy did not feel there 
was any credence to the statement of BARDES since JOE GUERRERO, 
owner of the Colonial Cafe, who was the employer of FOLDI, • says the ph^ograph of SIIHAN BISHARA SIPHAN is not identical 
with FOLDI. However, BARDES made such a "stink” around 
Calistoga •that he felt he should call this office. Two 
letters addressed to FOLDI, one foom Las Vegas and one foom 
Hollwwood, are in possession of Chief .HIVELY if netded.

. . S09 LA 56-156
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Characterizations concerning the American Nazi Party, 
Students for a DemoocrCic Society., and WE.B. Du Bois Clubs of 
America are attached as appendix pages to this section of the 
report.
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APPENDIX

AMERICAN NAZI PARTY 
IOS ANGELES, CALIFORNIA 
(ANPLA), Also Known As The 
American Nazi Party 
Western Division (ANPWD)

A sources advised on August 2, 1966, that ths American 
Nazi Party, Los Angeles, California (ANPILQ, whieh branch 
has also been known as ths American Nazi Party, Western Division 
'(ANPWD), maintains its headquarters at 4375 North Peck Road, 
E1 Monte, Ccaifornia, and that RALPH PERRY FORBES is the . 
Captain in charge of the Western Division. '

' At a press conference on May 2, 1963, in Los Angeles, 
Cdifornia, RALPH PERRY FORBES stated he. was at that tine a 
Lieutenant in the* ANP and the ninth-ranknng offCcer of the ,
organization. He stated he arrvved in ^ Angeles Kay 1, I963’., 

• to take charge of the party’s headquarters in the Los Angeles 
area, which has control over party activiiees in the Southwestern 
United States. , ' •

' _ _Jihe2iate:GEORGLL®W7ROcKWEL^
Vcommnd^r of the ANP, arrvved in Los Angeles on May. 6, 1963 and was 
phSt5graphe’d*by' the local press with RALPH PERRY FOBBSS.

APPENDIX
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■ STUDENTS FOR A DEMOCRATIC SOCIETY ’

The Students for a Democratic Society (SDS), as it 
is known today, came -into bed-ng at a founding convention held 
at. Port Huron, Michigan, in June,. 1962. The .SDS is an lssoil-atioi 
of young people on the left and has a current progro.-n of pro­
testing the draft, promoting a campaign for youth to develop 
a conscientious objector status, denouncing United States 
interventinn Jin the war in Vietnam, and to "radially transooro"' 
the university community, and provide for its commlet© control’ 
by students. Gus Haai, General Secretary, Co]mmonist Party, USA, 
when interveewed by a representative of United Press International 
in San Francisco, California, on May 14, 1965, described the 
SDS as a part of the "responsible-left" which-the Party has 
going for us”. At the June, 1965, SDS National Convention, .

an antCoomounlst proviso was removed -from the SDS cir.ttltotion. 
In the October.?, 1966, issue of "New Left Notes", the official 
publicltion of SDS, an SDS spokesman stated that there are some 
CiImnunoists in SDS and they are welcome. The national head­
quarters of this organization as of April 18, 196?, was located 
din Room 206, 1608 West Madison Street;, Chicago, Iiiti0is.

' APPENDIX
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^ ~ w> E. B. DU BOIS CLUBS OF AMERICA (DCA)

A source advised that on October 26-2?, 1963^ a con­
ference of members of the Commmist Party, USA (CPUSA), including 
national functionaries, melt in Chicago, Illinois, for the purpose 
of setting in motion forces for the rstablisrmrot of a new national 
Harrist-oriented youth organizatonn which would hunt for the most 
peaceful transition to sociaissu. The delegates were told that it 
woul.d be reasonable t;o assume that the young socialists attaaceed 
into this new organizatonn would rvenOually pass into the CP .

.itself. ■ . , ■

A second source has advised that the founding con- • 
vention for the new youth organization was held from June 19-21, 
1964, at 150 Golden Gate*Avenue, San Francisco, Califoroia, at 
which time the name W.E.B. Du Bois Clubs of Abbeicl (DCA) was 
adopted. Approximately 500 delegates foom throughout the United 
States lteonded this convention. ■

' ' The second source advised in September, 1966, that
Mike Zaggam, CPUSA Youth Director, stated that in Negro .

. ’ cobtnbuitres the Party still supported the plan to build ’’left" 
socialist center's and to solidify the Party base through the . 
DCA. This source also advised in September, 1966, that Daniel 
Rubin, CPUSA National Organizational Secretary, stated the Party 
beneves the DCA should have a working-class outlook and be a mass 
organizatoon -favorable to socialism, socialist countries and 
Marxism, and in April, 1967, advised th! Gus Han, CPUSA General. 
Secretary, indicated the DCA primary' emphasis should be on 
developing mass resisannce to the draft. . ,

A third source advised in September, 1967, 'that Jarvis 
Tyner was elected chairman of the DCA on September 10, 196?, at the 
Third National Convention of the DCA held in New York, New York, 
foom September 8-10, 1967.

• ’ A fourth source advised during August, 1967, that Jarvis
Tyner is a member of the National CoImrtter of the CPUSA.

' . A fifth source advised on September 21, 1967; that the
headquarters of the DCA Is located at 34 West 17th Street,, New 
York, New York. . 1 1

APPENDIX
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 6/7/68
Date jBanMBMMinM<«MBamiM<iii^^

RODERICK LYNN MAC KAY was interviewed at 2527 Till’d 
Street, Santa Monnca, Caaifornia. MAC KAY stated he is a seef- 
ernployed salesman, born May 7, 1^22, at Quebec, Canada, and 
has -resided -in Santa Moonca, California, for the past four 
years.

In My, 1967, he became irate at an attorney, J. B. 
TIETZ, since TIETZ was assisting draft dodger's in the Los Angele; 
area. He said he has two sons in the military service and does 
not condone this type of activity. He issued a complaint to the 
American Bar Association concerning TIETZ; however, When they 
did not appear to take any action, he decided to conduct his own 
investigatonn in an effort to obtain evidence against TIETZ.

In connection with this, he has ateended numerous 
anm-draft and peace movement meetings in the Los Angeles 
area. His primary source of information concerning these 
clubs and meetings was obtained through a coffee shop formerly 
located at Venice Boulevard and Ocean Highway in Venice, 
Caaifotiia, and a meeeing place for the W. E. B. Du Bois 
Club.

He remained anonymous at these meetings to the extent 
that he never furnsshed his full name and used the name 
LYNN or MACK He did not take an active part in any of these 
meetings, but merely lStinied and mingled with those attendnig.

MAC KAY stated shortly after January, 1968, he 
iVscnntiuuei attending these meetings since this iniiarnr was 
costing cnnsiiirabii tmme and money and he did not -feel he 
was obtainirg sufficient results to execute the disbarment 
of TIETZ.

He said, however, when reading the account of the 
assassinat-mn of ROBERT F. KENNEDY, hie observed the address 
of SIRHAN SJRHAN at 696 East Howard Street, Pasaiina, 
California, and felt this address was familiar to him. He 
stated, however, he viewed photographs of SIRIAN SIIHAAN in the 
newspaper and did not connett either the name or the individual

On--------6/6/68—at —SantauMoiitar..cai^nxnaFHe # — Lo>s, Angiles.,56.~JL56.,■
SA ORLEY A. LEESON. JR. and - 914 -
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with -this address. He said to his knowledge, he has never 
seen SIRIAN SIIHAN or heard his name prior to Jane 5, 1968.

.As a resut, he began reviewing various documents 
and notes he had obtained Toom attendnng anti-draft meetings 
and on five separate documents, spotted the Howard Street 
address.

He said he could not recall the sigtifisnnce of 
the addresses on -Howard Street, except that it mis it have 
been ’fumsshed -to him as an address for draft counseling

MAC KAY contnueed -that the address of 696! East 
Howard Street, Pasadena, Caaifornia, appears with the name 
JOANN on a Peace Exchange Calendar for May, 1967. He said 
this is a pencil notation writeen on the side of the calendar 
opposite a notice for a meeting on May 10, 1967, at the 
Workmen’s Circle Cult Center, 161.9 South Robertson Boulevard, 
West Los Angeles, California. The caption of this meeting
was entiteed, "A Progressvee Israeli’s Interpretation of 
-Probeem in the Middle Eaat". Avri Fischer of Kibbutz .KFAR 
Masryk, Israel.

MAC KAY said he attnnded this meeting and as best 
he can recall, this address would have been ..furnished to him 
by JOANN (last name unknown), who was also in atenndance at 
the meeting. He recalls JOANN being present at numerous 
meetings he ateended and hspphCally at W. E. B. DuBois 
Club functions.

He described JOANN as a Caucasian, female, 24 to 
25 years of age, five feet six inches in height, dark hair, 
and below average intellietlice. He commented that most 
of the individuass attending these meetings were college 
students; however, he did not feel JOANN was a college student.

MAC KAY said the address of 696 East Howard Street, 
city not Useed, also appeared on Wo Draft Counselors 1’sts 
which had been obtained through attending anti-draft meetings. 
He said again the address is merely penciled in on the side 
of a typewritten list and he could not recaai the reason for
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'the address;, except that it must have been in response to 
■ telephone soiicitnng which he made. He clarified this by 
saying, upon obtaining a Draft Counnelors 1:1st) he would make 
pretext telephone calls to indivdduals on the list and on 
many occasions was referred to a speecfic address for 
draft counnsling. He said the address of 696 Exist Howard 
Street must have been given to him for this purpose.

MAC KAY also discoveeed the address of 696 East 
Howard, Pasadena, on a slip of notepaper and next to the 
address was the name JOE .HANDY. Again, he could not ■recaU 
the signifiaance of this address or any connexion with the . 
name JOE HANDY and t;he address. He said he did not know 
anyone by the name of JOE .HANDY and could only surmise that 
it .might have been a code name to be used at 696 Howard Street 
for obtainnng draft ciunasliag.

.He also discovered a Security First 'National Bank 
Check Order Blank concerning WALTER W. and MARIE K. KOENIG, 
3201 East Barhite Street, Pasadena, CaLifornia, which 
contains the handwritten name and address of MARIE K. KOENIG 
on the back of the order blank and under her address is the 
address 688-696 East Howard Street, and the name JOE HANDY. 
As he recalls, he must have obtanned this address from 
MARIE KOENIG at an anti-draft meeting, however', he could not 
recall anything additional concerning MARIE KOENIG.

MAC KAY said he .furnsheed the original of aH 
documents, containnng any addresses relating to the 

.Howard Street address, to the Inte:1lgcancc Division of 
the Los Angeles Police Department, however', he was continunng 
to go through all his records to determine if there are any 
other reeeencess to the addr'ess.

The fonwwng description of MAC KAY was obtanned 
through observation and interview;

Name RODERICK LYNN MAC KAY
•v ) Race White

Sex Male
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Birth Data May 7, 1922 
Quebec, Clnldl

Height 5 fut 10 inches
Weight 175 pounds
Eyes Blue
Hair Gray ..Occupation Salesman, writer
Current
Employment Unemployed
Marital Status Married
Former Littleton,, New Hampshire,;
Residences Portland; Maine
Arrests Driving while .intoxilalda,

Santa Monica; Californla 
1965
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1 6/6/68
— Date............. - -

Mrs. RACHAEL PHILLIPS, 11365 Jeff Avenue, was 
intevvtewed and she advised that back in 1966 and the Spring 
of 1967, she attended.about six meetings of the Los Angeles 
Committee for Defense of •the -Bill of Rights. These meetings ■ 
were held at various locltinns in Los Angeles and the exact 
dates and plaices of the meetings could not be recalled by her. 
Mrs. PHILIPS stated that^she has recently seen photographs of 
SIRHAN SISHAN in the newspaper’s,, and this made her recall that 
she believes that she had seen this Individual at some of the 
meeeings of the Los Angeles Committee for Defense of the Bill 
of Rights, mentioned above. She stated this individual did 
not take an active part in these meetings, was a loner, and 
usually said nothing at all. ■

PHILLIPS was shown Los Angeles Police Department 
photographs of SIRHAN taken June 5, 1968, and she advised that 
- this is the same individual whom she recalls attending the 
meetings noted above.

n 6/6/68 On •____ Los Angeles, CaHfornaa , ar---------------------- -~9i8r-
SA RICHARD J. RAYSA and

t SA JAMES R. PACE JRPPsro/les 
by------------------------------------------------------------

Fife?f Angeles 56-156

_ , 6/6/68
Date dictated --------- -- --------

This document contains neither rtcowmendaiinns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loomed to
your agency’; it and its contents are not to be distributed outside your agency..
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A characterization of the Los Angeles Committee for 
Defense of the .Bill of Rights is attached as an appendix page 
to this section of the repoot.

i
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- IOS ANGELES COMMTTEBE 
. formerly known

Protection

POR DEFENSE OF THE BILL OF RIGHTS, 
as Los Angeles Committee for 
of Foreign Born (.LACDER)_

A source advised in May, 1968 that the IACDBR has 
expanded its roomer scope of interest relatnng to the foreign 
born, and has become a militant general defense organization 
aieegedly seeking to safeguard the -rights of all individuals, 
including the Foreign Born, as weei as those seeking to avoid 
military service in the Armed Forces of the United States.

The IACDBR is a non-membership organization which its 
represeneed by an Adminnstrative Roar'd of about 125 individuals 
-from loosely organized area comnmttoos ineeeesedd in the work 
of the IACDBR. These board members are invited by ROSE CHERN1N, 
Executive Director of the IACDBR, who Sts the guiding, dominant, 
and mmtivating force behind the IACDBR. Its headquarters are 
mlntaOned at 326 West Third Street, Los Angeles, California.

' Another source advised Sin May, 1968, that ROSE CHERNIN 
is currently Organnzalional Secretary of tire Mcranda Smith 
Section of the Southern Caaiforoil District Communist Party 
(SCDCP).

APPENDIX

S20



FD-302 (Rev. 4-15-64)

1

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 6/11/68 ............

A source who has furnished -reliable information -in the 
.past and Who is familiar Wth activities of the Los Angeles 
Comittee for Defense of the Bill of Rights (LACDBR) was shown 
a .photograph of SOHAN SIRHAN, which photograph vas taken by the 
Los Angeles Police Department June 5, 1968 This source advised that
SIRHAN does not appear identical vith any individual who has been 
involved in activities of the LACDBR, 326 West Third Street, Los 
Angeles, during the Fall of 1966 or during 1967 or 1968 '

6/H/68 Los Angeles,, Calioornaa Los Angeles 56-156
On-------------------- at-----------------------------------921---------Fie #----------------------------------------

SA J. CHARLES MERRI’Wiafc 6/11/68
by a..................-.-.......-^^ dictated---------------------------------------
This d<cuwent contains neither recommaendatonns nor conclusoons of the FBI. Jit is he property of hie FBI amd s loaned to
your agency; it and ts contenss are not to be dssriibuied outsdde your agency.
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Date__________________________

1 6/10/68

A source who has furnished reliable -information In the 
past and who is -familiar with activities of the Los Angeles 
Committee for Defense of the Bill of Rights (3ACCDBR) was shown 
a photograph of SEWN SIRHA.N, which photograph was taken by the 
Los Angeles Police Department June 5, 1968 This source advised
that SIREAN does not appear identical with any individual who has 
been InvoVved .in icttvities of the LACDBR, 326 West Third Street, 
Los Angeles, during the Fall of 1966 or during 1967 or 1968.

On 6/10/58 Los Angeles, Caaifornaa Filers Angeles 56-156

- 922 -
bySAJFRANCISLG.KAffiL^Date dictated 6210/68
This document .contains neither rvcomilvndatfons nor conclusions of the FBI- It is the property of the FBI and is loaned to
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. , . . Date.

i . . 6/25/68

■ BILL CHANDLER, 2827 Winters Avenue, East Los '
Angeles, (telephone 262-5479), advised that he"is an organizer 
for the United Farm. Workers Union, stated that his residence 
also serves as his office, and furnished information as 
follows: ‘ '

CHANDLER advised that he attended Pasadena City .
College, the academic year 1964-1965;, at Which time he ’ 
attempted to start a chapter of the .Students for a Dernoocaaic 
Society (SDS). ,He related that.during that time, he and . .

. several associates would' often frequent the school cafeteria 
and usuady went to one particular table. During that time

‘ many students would often stop and talk to him and his
■1 associates. He stated that on one occasion four Arab students 

stopped at the table. He stated that he beneves this was ' 
the fall of I965. CHANDLER was dispaayed a photograph of • 
SIRHAN SIRHAN and advised that he beHeves that possibly 
SRW *a? one.or ■«»> Arab students.- H'?.stated, however, _ 
that if the individual was SIRHAN, he dxd not speak through­
out t^ conversation, which lasted about.15 minutes. He . 
stated that he does not believe that he has ever seen SIRHAN ■ 
,since that time and ‘recalled that none of the Arab students ,
appeared interested in the SDS, but rather were intelesled in 
telling about their country. .

• CHANDLER concluded by saying that he has no further 
knowledge concerning SIRHAN or any knowledge of the KENNEDY 
assassination, which might possibly be of value to the FBI ’ ’• 
inthe current investggatoon. ■ ' •

6/14/68 Ids Angeles, Caaifornia Ids Anggees 56-156
On---------------------at --------------------------- ---- 003 •=------------Fik #--------------- ----------------------“

SA IRVIN B. WELLS, ... and 923 .
SA MYRON M. HlTCH/dJy ’ 6/19/68by___________________ ____________________ —.Date dicacted-----------iL------- —

" Ths document contains neither recoili>endatlnss nor conclusions of the FBI. It Is Ilie e’rOJeerty of the FBI end Is ^ned to
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Date

After having been advised of the Identity of WILLIAM
J. REHDER as a Special Agent of the FBI and after having execut­
ed a Waiver of Rights ■ form STEPHEN DALE AHERN, 14372
San Jose, Mission Hills, Caifornia, executed the following 
statement and turnSshed the fllOowing information:

"STATEMENT

"I, STEPHEN DALE AHERN, called the Greek 
Theetre, in Mirch of 1968, at 1:45 p.m. on day 

.prior to the scheduled speaking aeeearance of 
Senator ROBERT KENNEDY. When the operator at the 
Gr^k Theatre answered the telephone I said, 'There 
is a bomb inside, it will go off tomorrow aftennoon 
at 4:30p.m.' I knew prior to making this bomb . 
threat that t:he Senator was to address a rally at 
the Greek Theature at 4:1.5 p-m. the day after I made the telephone call.

1 'Later that same day (ie. the day before 
Senator KENNEDY was to appear at the Greek 
Treats ) at approximately 4:00 pm. I teepphoned 
the Los Angeles Times and told whoever answered 
the teeephone that 'Senator KENNEDY will be shot.’

"Both of the lforemcntlnned phone calls were 
made from a public- phone booth in Sylmar, Caaifornia.

"At approximately 1:00 p.m., I teeephoned 
American -Airinees at Los Angeles International 
Airport and told whoever answered the teepphone 
'Senator KENNEDY will be shot when he lands'. 
This call to the airrelrt was made foom a public 
phone booth on Laurel Canyon Blvd., San Fernando, 
Cc Hernia.

"Immediately after making the t:eee^lone call 
to the Los Angeles Airport I drove to the airport 
and saw Senator KENNEDY land and was even able to

On 6/6/68 ..at los-Ange les,.-Californaa—....File # ~Los-Angeles-56~156 
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"shake his hand. After having seen the Senator 
at the airport, I drove to the Greek Theatre Where 
.I observed the entire KENNEDY rally.

"I originally made the three calls -involving the 
aforementioned threats in order to see what news that 
it would create.

"I have read the statement contained on this and 
one (1) other page & I mow sign this staeement because 
1 know that is true & correct.

"/s/ STEVEN DALE AHERN

"Witness:
/s/ WILLIAM J. REHDER, Speeial Agent, FBI, Los

Angeles, Cal.”

AHERN advised that on the .following Monday after Senator 
KENNEDY’s-..appearance at the Greek Theatre hie made an appointment 
with his psyyhiiarist, Dr. CAGLE, Olivtvieo Sanatorium, to ex­
plain to Dr. CAGLE that he had an urge In kill Senator KENNEDY 
for some reason which hie was unable to explain within himseef. 
Once AHERN’s acrlone regarding the teipphone threats against 
Senator KENNEDY’S life and the accompanying urge on the.part of 
AHERN to assassinate Senator KENNEDY were explained to Dr. CAGLE, 
Dr. CAGLE nitifted AHERN’s probation office, Mr. GOT-LEIB, 
Van Nuys, California and GOTTLEIB arranged to have AHERNs pro­
bation suspended and on May 3, 1968 In Divisoon 20, Mmncipal 
Cooit, Los Angeles, Caaifornia AHERN’s case was ctrtifeed to 
Departae-nt number 95, Supe^or Court, Los Angeles County for a 
sanity hearing.

On May 9, 1.968, AHERN was intervioe'ed by two court 
appointed psycCiaarisrs who declared AHERN legally sane on May 
10, 1968. On May 15, 1968 Judge EARNER (phonetic), Municipal 
Court, Los Angei.es, Caaiflrnil, sentenced AHERN to 36 months 
active probation under the supervis^n of Officer GOTTLEIB on 
cmdiUon that AHER’ regularly see a psychiaarier.

- 926 -



The following description of AHERN was obtained through 
observation and interview: ,

Name STEPHEN DALE AHERN
Sex Male
Race . Caucasian
Date of birth My 21, 1946... .
Place of birth Glendale, Catiforiit
Height 6’
Weight 200 pounds , .
■Hair - Brown
■ Eyes Brown
Current address 14302 San J?se____ .

Mission Hills, Catiloriit
’ Relatives Father, DAVID JOSEPH AHERN; 

Mother, HELEN FRANCES AHERN,
nee Hutchinson

Occupption Student:, Valley College
Van Nuys, Catlfori■it

Former poOltictl Member of -American Nazi Party
associates foom December, 1964 t:o May, 1965
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_ , 7/10/68 .
Date-------.-----------------------------

_M.SAFOUH AL-AIHRUSS, 911 9th Street, Apartment 57, 
Albany, California, advised that he is a National Officer of 

• the OrganizatOon of Arab Students (oAs), whose headquarters 
is located in .'New York. AL-AIHRUSS stated that there are 
seven Naai°nal officers and spproxlmlely one hundred and 
twenty local chapters of the 'IAS. He stated that Hl local 
chapters are HfiUaed with the National Organization made i 
known and has membbeship to t;he National office; however, a ; 
few local chapters’are not necessaaily members of the i 
National Orgaaization. AL-AIHRUSS stated the seven National * 

. officers are: . . i

President■- 1
HUSAMI, ZIYAD ,
725 Lawrennceille
Trenton, New Jersey '
Telephone 609-883-0945 .
Vice President - ‘
KHADD1URI, .WALID
1414 17th.Street NW • ‘

. Apartment 200
Washington, D.C. •

■ a Telephone 202-483-5299 '
Treasurer -
Name not immetiately available to AL-AIHRUSS.

Cheaters Chairman -
al-^ihruss, safouh m. ’
911 9th Street .
Apartaeirt 57. . •
Albany, California

Secretary -
Name not Immeeiately available to AL-AIHRUSS.
Cultural Chaijmian -
Name not iimmeSistsly available to AL-AIHRUSS. •

-------------------------------------------------------- S28----------------------------------------------------
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। Publications Chairman - '
Name not liieCiately available to AL-AIHRASS.
AL-AIH2ASS stated that he never heard of SIRHAN SIRHAN 

unOil the assassination of Senator ROBERT F. KENNEDY. AL-AKHHASS 
advised that to his knowledge, SIRHAN SIRHAN has never been a , 
member of OAS or affiliated in any way with the national or 
local chapters of OAS. He stated he had contacted both the " 
National President and the President of the Pasadena, Caiiforoii, 
local chapter of AAS and both advised that they had no record ' 
or knowledge of any connection of SIRHAN SIRHAN with the OA;S.

AI—-AJHHASS advised that the OAS issued a press release 
nationally on June 5, 1968, which states the following:

"News reports have clamed that the suspected assailant 
of Senator Kennedy was a member of the Organization of Arab . , 
Students in the U.S.A, and Canada. The National Executive 
Comiittee of the Organization of Arab Students states that 
he has not been a member of the national or llcil organization.

1 ’The Organization of Arab Students was estabisheed 
in 1952 to further Arab-American frenndship and to assist 
Arab students in "adjusting to academic lives away from home. 
Those branches are recognized activity organizitOons on over 
a hundred compuses.

, ’The Executive Coimmttee of the Organization of
Arab Students was deeply grieved by the news on the attempt 
of Senator Kennedy^ Ifee and imiieiately sent the foUwwnig; 
teeggami to Mrs. Robert F. Kennedy:

’We are shocked and dismayed to learn of the deplorable 
attempt made at the iffe of Senator Kennedy. We express our 
heaatful sympathies to you, to the Kennedy family, and to 
the American people. We hope that Senator Kennedy will recover 
sooo.” ,
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1 Date_________ 7/24/658......

LAVERNE BITTING, also known as, Bobbie, was 
contacted at Democratic Headquarters, 101 West Huntington 
Drive. BITTING stated that she resided at 359 Mount 
Olive, Bradbury, Catifcatit.

BITTING related that up unnil Jane 5, 1968, 
this office was used as the campaign headquarters by the 
late Senator ROBERT F. KENNEDY and that this office covered 
the entire San Gaariel Valley. She recalled that on May 30, 
1968, she was siting at her desk at campaign headquarters 
and daring the aftennoon three individuals entered the 
headquarters. Two of the iniividutls stayed outside a 
counter and the other walked by the counter and walked 
uo to her desk and inquired whether or not KENNEDY was 
expected to visit the hetdquutters. She .reialled this 
individual was told that KENNEDY was not scheduled to make 
any additional appearances in the San Gabaiel Valley. She 
is not certain, but she believes the itiividutl said that 
he was from Kennedy Headqquaters in Pasadena, and that they 
were wondeaing if Senator KENNEDY was planning a visitto the 
area. BITTING stated that she did not tale the names and 
addresses of any of these lniividutls.

BITTING noted that during her conversation with 
this individual ETHEL CREHAN was sittnng in her. .presence 
with her back to the counter.

Mrs. BITTING stated that the itiividual who approached 
her closely resembles HAHAAN BSSIMRA HAHAAN. A photograph 
of SIRHAN, Los Angeles County Shherff’s Iff-ice No. 495 139, 
was exhibited to BITTING and she said Toom this photograph, 
she believesthat the individual was SjARHAN^ou a person who 
very closely resembles HFHAAN. She added that there is a
reasonable doubt in her mind that the individual was HAHAN; 
however,, she believes that she could definitely say one way 
or the other whether ‘the inilvidutl was actually HIHAAN, if - 
she had the opportuniyy to view HIHAAN in person.

In______7196Slat-------Azusa,■.■.Catifoatit------- File #  ____ Los ..Angeles .56.-156
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. ,She Sated that some of the things about the
individual that she derinitely recalls is that his face 
had the appearance that at one time he had a problem 
with acne. The individaaHd a foreign look about him; 
however, he spoke in excellent English. She stated -that 
when the individual first entered -the headquarters she 
thought he was MARIO AGUAYO, a campaign headquarters 1 
worker; however, as it turned out the individual was 
much shorter than AGUAYO, but did have certain facial 
resemblances to AGUAYO. She noted that AGUAYO resided 
at 405 East Second Street, Asusa, CaUfornia.

HOTTING stated that the two indivdduass., who 
e ntered the headquarters with the person she 'thinks is 
identical to SIIHAN, stayed behind a counter and she 
described them as being a male and female. She did not 
observe the male, but she furnsshed the fcowing description 
of the female who she believes she could identify if she 
observed her again:

Sex 
Race 
Age 
Height 
Build 
Hair

Female
White
22-25
£71
Sim (excellent -figure) 
(Dishwater) blond
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1

Date------------------------------------- ------

7/24/68

ETHEL CREHAN, 1001 Fish Canyon Road, telephone 
number 359-6493 and 334-228511, advised that up until June 5, 
1968 she worked at the Kennedy Campaign Headwaters in 
Azusa, Clifornia. During the afternoon and evening of 
June 5, 1968, she saw pictures of SUHAN BISHARA SIIHiAN 
SIIHiAN on various television programs. At the time she 
observed these pictures,she had no reactions.

CREHAN stated 'chat at approximately 3 a.m. on 
June 6, 1968, she awoke -from a sound sleep at Which time she 
r^Uzea that she had seen SnUUN a» the Krnnedy Campaign 
Headquuaters .in Azusa, California. She imuedately 
teliehonicaTyy contacted BOBBIE BOTTING?, who was the Campaign 
Heaaduuatees* Manager and the person whom she recalled talked 
to SIRHAN at the campaign headquarters- She told BOTTING 
about the situaton and .BOTTING agreed that the person, 
referred to by CREHAN who visited the Kennedy Campaign 

.Headquuaters, closely r^embl^ SIIHIAN.
CREHAN related that during the afternoon of May 30, 

1968,she was working at the Kennedy Campaign Headquarters. 
An individual entered the headquarters and walked up to 
Mas. BOTTING and asked if KENNEDY was scheduled to visit 
the Azusa Headquurters. He was told that ’KENNEDY was not 
scheduled to make any more appearances in the San Gaabiel 
Valley. She believes the individual said that he was from 
the Kennedy Campaign OTIc1 in Pasadena; however, she is 
not certain of this. She recalled that this individual 
interred the campaign headquarters with another male and 
a female who appear‘ed to be older than the individual she 
believes was SIIHIAN.

CREHAN stated that the three indivdduals remained 
it the Kennedy Campaign Headquurters approximately two or 
three minutes. She recalled that the individual.she thought 
to be SIRHAN, had scar tissue from pock marks on his face 
and he had an olive crmpee.xirn. She got the distinct 
impression that the thru were college students .interested 
‘in the Kennedy campaign. '

On 7/19/6’8 at Duarte, Clifornia f;|i # Los Angel.es 56-156
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CREHAN stated that no attempt was made to obtain 
■ the names and addresses of the three Indi.victuals, as she 
.recalls the individual to say that they were .from the 
'Kennedy Headquaaters in Pasadena. A photograph of SIRHAN, 
Los Angeles County Sierrffs Office No. 495 139, was 
exhibited to Mrs. CREHAN and she stated that she -is fairly 
certain that the individual she refereed to above is SIRHAN. 
She noted, however, -that at this time she would not Hie to 
have to testify to the fact that this individual and SIIHAN 
are identical without first seeing SIRHAN in person.
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1 n , 6/25/68— Date

Mr. IAN BRODIE, reporter for the London Daly 
Express made a telehhone call foom Montreal, Quebec, 
Canada to SA FRANCIS L. CASHIN in the New York, New York 
Office.

Mr. BRODIE stated that he had been covering 
Senator ROBERT KENNEDY’S Presidential campeign, but 
that he (BRODY) was in New York, New York, on the night 
of June 4- 5, 1968, when Senator KENNEDY was assassinated.

Mr. BRODIE stated that HARRY BENSON, a photographer 
for the London DaHy Express and IVOR DAVIS, a reporter for 
the London Daly Express wer'e in the Ambassador Hotel on 
the night of June 4-5, 1968, but that they are presently 
on vacation in Great Britain. BRODIE added that BENSON and 
DAVIS would call SA CASHIN when they return to the United 
States.

• . . (telephonnccUy.). 234 ____

On 6/25/68 aMoteea, Cinidi to NY, NY F,e# NY 44-164O

. SA FRANCIS L. CASHIN/np 6/25/68by . p Date di elated - ■........ , , r
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Date ___________ - ................

6/28/68

LOUIS BURNETT, 7451 Lurlxne Avenue, Canoga, Park, 
California, was contacted at his plaice of business, 7-11 Store, 
21616 Roscoe Boulevard, Canoga Park, and advised as folOows:

On the morning of June 5, 1968 at approximately 8:00 A.M, 
a young lady came into his store who he recognized as a frequent 
customer. The girl was wearing a white dress with large dark 
polka dots and a large KENNEDY button. The girl appeared very tieed 
and told BURNETT!? she had been up all night and had been at the 
Los Angeles Police Department to identify the person who shot 
Senator ROBERT F. KENNEDY as she had been at the Ambassador Hotel 
and witnessed the shooting.

BURNETT stated he had no reason to doubt the girl’s 
story but after hearing news reports about the girl In the polka 
dot dress he wondered if this could be the girl and teepphoned the 
Los Angeles Police Department. He stated'he has not seen the 
girl since June 5, 1968 and does not know her name or where 
she lives. She always walked to his store alone and when leaving 
would walk west toward the intersection of Roscoe and Owensmouth 
Avenue.

BURNETT described the girl as foiowws:

Race 
Age 
Height 
Haar 
Comppexion 
Remarks

Wite
- Early 20's
5'2 J
Black
.Dark, possibly Latin
Had smaai facial features and 
crooked nose

6/26/658 Canoga Park, Ccaifornaa Los Angeles 56-156
On-----------------------------at----------------------------------- =-935“-— Fie #  -------------------------------------------

SA ORLEY A. LEESON, JR./11g 6/27/68
by . - ‘............................................. Date dictated  --------------------------------

This document contains neither iecopmendatOons nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency;; it and its contenss are not to be distributed outsWe your agency.



WFO 173-135 . ,
JIP:tab 
1 '

The following investigabion wai conducts by SA , 
JOHN IL PATTERSON ab IFshington, D. C. on June 11, 1968:

.JEREMY CAMBELL, Repottor, Ixmdon EEennng Standard, 
1101 Nena Habpohirn Avenue, No Wo, abuitnU thab ducing .the 
Ooegon pripary he divided hit tips between covering tie ■
KENNEDY and KJ CARTHY corpaigns, Lcing tin California 
Panary he. joinpd thp KENNEDY party and traeplpd wifi thnrn 
throughout ths stats. At: ths tips of tin shooling CAMPBELL 
was in his hotel room at tin caiicoPlor Kotol in Los Angeles 
which is onn block from tin AnPaassior Hooen. He hb0 
prpvitusSy beec at tin AnbassbOor but iiO rpturns0 to tin 
ChlcoplMe about 7:00 p.M, to diction iis story* to Aftnr in , 
lnarcpo about ohP shooting in went to tin A^aasador anO 
talLd to thn aeoale t:hsrp,

.. . . . CAKBm did nOt s?° S™ SIeaAN it tin A"bas.sadorHotnl in0 ones not remember iaving nvnr spsc him during tin 
campaign^ In addi^on, in did not rennmanrr snnin0 a’girl in 
i polki-dot °mss it the Ambassador ind had no knowledge of 
ehn■sohn0ulC0 rernte KBNm was to Uke todiaknoa ■after iis 
eictoy sapeoho
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Date - ,, . ....——

1 6/28/68

HOWARD CAMPBELL, 1618 Crenshaw Boulevard, Los Angeles, 
was contacted at his plaice of business, 2610 Crenshaw Boulevard, 
and advised he and his wife attended a reception for Senator 
ROBERT F. KENNEDY at the Ambassador Hotel .filOoweng his victory 
in the Indaana primary about one month prior to his 
assassination. This reception was also held in the Embassy Room 
of the Ambassador Hotel but Senator .ROBERT F. KENNEDY did not 
attend this reception but his brother, Senator EDWARD KENNEDY, 
atennded and made a brief speech and received a long distance 
-teepponne call from his brother during the receptoon.

' The CAMPBELLS sttnnded this rally with RAY and JUANITA 
BLANCHES and arrived at the hotel about 7:30 P.M. and left shortly 
after 10:00 P.M. During their stay, they stood near the front of 
the Embassy Room near the bandstand and speakers’ area. In the 
.front of the bandstand was a piano and bench which the orchestra did 
not use and sittnrg on the bench was an olive complected short 
mile wearing a dark suit. This man had long dark hair and wore 
dark rmmed glasses. He was with a young blond haired female 
who was sittnng on his lap or standing between his legs most of 
the evening. The couple had several drinks and were hugging and 
kissnng and ignoring the various speakers. He recalled the couple 
spoke to a few other dark cimmlecttd persons while they were there. 
CAMPBELL reca^ed the man made some derogatory -remarks about 
Senator ROBERT F. KENNEDY and CAMPBELL asked the man why he 
was there and he replied 'he wanted to give KENNEDY hell . 
CAMPBELL had no further conversation with this man.

Following -the asssssiestOon of Senator KENNEDY, CAMPBELL 
and his wife noaHed the man they saw at the .IndSans reception and 
wondered if it could have been SMN SIRHAN. CAMPBELL could not 
identify the photograph of SIRHAN as being this man but stated 
SIRHAN’s hair and complexion resembled the man.

On 6/25/68 at Los Angeles, CaSifirnia Fib # Los Angeles 56-156
n a — 937 —

by SA ORLEY A. LEESON, JR./1U Date dictated 6/27/68
This document coetsies eeitper recommendstiens nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is Ironed to
your agency; it and its contents are not to be dlstribute<l outside your agency.



FD-302 (Rev. 1-25-60) FEDERAL BUREAU OIF INVESTIG

Date__________________________

6/28/68

Mrs. BOBBIE CAMPBELL, 1618 Crenshaw Boulevard, Los 
Abeles, California, was contacted at her residence and advised 
as folOows:

She attended the reception for Senator ROBERT F. KENNEDY 
a the Embassy R°°m °f the Amba^ador Hotel folOowing his victory 
:in the Indiana primaries which was about three weeks prior to 
his assassination. She attended this reception with her husband, 
HOWARD CAMBELL, and mends, JUANITA BLANCHES and RAYMOND 
BLANCHEY. They arrived at the reception about 7:30 P.M. and stayed 
to about 10:00 P.M.

During their stay at the reception they stood in the 
front of the Embassy Room near the bandstand and the speakers' 
platfom and while there observed a man and a young woman sittnng 
on a piano bench -in the front of the bandstand which was not being 
used by the orchestra. The man appeared to be of Latin descent as he was olive complected and had long dark hair. The woman was 
in her early twenties and had long blond hair and wore a light 
colored dress. The man appeared to be in his early twenties and 
wore a gray suit with a white shirt and tie and wore dark ^mmed 
glasses. She recalled the couple did not pay any attention to 
any of the speakers and were only interested in each other and 
were hugging, kissing and ‘carrying on the ent-iee -time. The 
couple had several drinks and appeared t;o be enjoying each others 
company and completely ignored the events of the evening and the 
speaker-s.

She stated that Senator ROBERT F. KENNEDY did not attend 
ms reception but did make a -long disaance teeepoone call to the 
rally and his brother, Senator EDWARD KENNEDY, was -in steindance and 
made a brief speech .folOowing his brother's victory in Indiana. 
The couple did not pay any attention to the speech or the 
teepphone call.

Mrs. CAMPBELL reraned that there were several persons 
in atenndance who appeared to be of Latin, Arab and Indian descent 
and she remembered that she saw one or two persons wearing tubbans

a 6/25/68 . Los Angel ess, California f;v # Los Angeles 56-156  -—---^S- - 938 -
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about their heads. She stated that one Latin appearing 
Individual spoke a few words to the couple but cannot .recall 
anyone else speaking to them.

.After she heard the news about Senator KENNEDY'S 
death she was 'talking to JUANITA BIANCHEY and they both wondered 
if the young man they saw with the girl could have been SIRHAN 
SIRHAN.

Mrs. CAMPBELL was -shown photographs of SIRHAN SIRHAN 
and stated she could not say If SIRHAN was the person she saw or 
not but that his complexion and long dark hair appeared similar.

- 939 -
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Date____ __________________ —

6/28/63

RAYMOND BLANCHES 6119 Brynhurst, Apartment 9, 
Los Angeles, advised he and his wife, JUANITA BLANCHES., attended 
a victory celebration for Senator ROBERT F. KENNEDY following his 
victory in the Indiana primary about three weeks before his 
assassination. This celebration was at the Embassy Room of the 
Ambassador Hooel and he and his Wife attended with BOBBIE and 
HOWARD CAMPBELL, They arrived at the hotel about 8:30 P.M. and
left shootly after -0:00 P.M.

While at the celebration they stood near the bandstand 
and speakers’ area as all the seats were taken. There was a 
piano and bench in front of the bandstand which were not used by 
the orchestra and seated on the piano bench was a short, olive 
complected man in a dark suit who was with a taller, blond haired, i ■ fair complected girl about 19 years old. This couple was

■ carrying on" during the entire evening. He explained they were 
, drinking-, hugging, and kissing and paying no attentoon to the
' speakers.'or the program. He stated they were not loud or noisyI and he d^s not recall either of them talking to anyone else.

BLANCHEY recalled there were several other olive complected 
.persons in attnndance and one man was waring a turban on his head.

He stated Senator ROBERT F. KENNEDY did not ateend this 
celebration but Senator EDWARD) KENNEDY did attend and made a 
speech during which he received a teeephone call -from his btot;0lt 
Mich was related to the group in attendance. Shhotly after this 
speech they left the Embassy Room and departed through the kiCoble 
area Were he notcced s^e of the kicchen employees appeared to 
be olive complected.

He advised he and'hits wife heard about the assassinatopn 
of Senator KENNEDY while they were at work at the Terminal Annex 
Post Office and they heard the assassin was an olive skinned male. 
T0ly discussed the posssbility that the man they saw at the Indiana 
ClHbtatioe may have bele the assassin and the next day his wife 
called Mrs. CAMPBELL and discussed the ratter frlOoweng which 
Mrs. CAMPBELL allied the Los Angeles Police Department.

6/25/68 Los Angeles, Caaifornia . Los Angeles 56-156
On ■ ■ at - — - — ............. ............. ...... F^ #■■   ■-'■" •• ........ .

SAs DAVID R. ST. CLAIR and - 940 -
by OKUY A- LESESON, JR./llg_______________ Oa„ 4tWed ... 6/27/68---------------

Ths document conaatss nettler recommendaUnss nor conclusions of hhe FBI* It s the property of hhe FBI ^and Is r<anned to
your agency; It and Its consents cee not o be dlstibbuled outsUe your agency-
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BIAiNOT was shown a photograph of SIRHAN SIRHAN and 
stated the photograph .resembles the man he saw but he could not 
say the photograph was identical with this person.
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Date   ——--------------------- —

- 7/8/68

JUANITA .BLANCHET, 6119 Brynhurst, Apartment 9, .Los Angeles 
advised s.he and her husband, RAYMOND BLANCHES, tended a victory 
celebration for Senator ROBERT F. KENNEDY -following his victory 
in the Indiana primaries approximately three weeks before his 
assassination. This celebration was held at the Embassy Room 
of the Ambassador Hotel and they attended with HOWARD and BOBBIE- 
CAMPBEL, arriving at the celebration about 8:30 p.m. and 
departing about 10:00 p.m.

Wile they were at the celebration, they stood near the 
front of the Embassy Room where the speakers platform and band- 
stjjrnd arta was looted. There was a piano and piano bench in 
front of the bandstand Which were not being used by the band and 
serted on the piano bench she observed a young olive complected 
male who was accompanied by a taller, ‘fair skinned, blond haired 
girl. She recalls this couple because they were hugging and 
kissing and not paying any attentoon to the speakers or the 
program. The couple had several drinks but they were not noisy 
or causing any disturbance other than "carrying on" with each 
other.

Mrs. BLANCHDYr described the man as being in his early 
twenties, olive complexion, long dark hair, and wearing a dark 
suit. She descried the girl as being about 19 year’s old, long 
strngy blond hair, light complexion, and wearing a Ugh* colored 
dress.

Mrs. BLANCHEY stated she felt the couple acted like a 
"pickup r•tlttOonshil" rtcaust of the ttttntloi they paid to each 
other as ste does not ton* if they had known ^ch othtr they would 
have been so attentive to each other an front of such a lagge 
crowd of people.

. „ _ She stated then- otet ^1 dark complec^a pedons
at the celebration and she recalls one man was wearing a turban.

She advised that when leaving the Embassy Room her 
group left thoough the kichhen area where they observed several

On 6/25^/68.,at. Los Angtlts■, Catiflreit. File #—Los. Angeles s. 56-156-
SA DAVID R. ST. CLAIR and - 942 -

by-------SA -ORLYY-A. LeEsON?- JR .OOAL/aOot----- ■----Dae® dlictoee<,----------7/2/68----------
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of the kitchen employees appeared to be olive complected.

After hearing the news .about Senator .KENNEDY being 
shot, she and BOBBIE CAMPBELL discussed the couple and 
wondered if the man could have been SIRHAN SIRHAN and foioowlng 
their discussion, BOBBIE CAMPBELL called the Los Angeles 

- Polite Department.

Mrs. BLANCHE was shown photographs of SIRHAN SIRHAN 
and she stated she could not say if the man she saw was Identical 
or n°t but the complexion and Long dark hair were similar.'
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By commuuncatlnn dated June 11, 1968,: the San 
Francisco Division advised that a FRED CANNON,. Caaifornia 
Blue Shield, San Francisco, advised that he was. in the Tudor 
■Room of the Sheraton-Wilshire Hotel at Los Angeles, California 
the day before Senator ROBERT F. KENNEDY was assassinated, and 
overheard a Negro bartender say that he had betn,lsktd to 
serve at the victory recept^ for Senia tor KENNEDY. The Negro 
bartender then added that he hoped he would not get shot at, 
according to Mr. CANNON. Mr. CANNON said he could not further 
identify the bartender.
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Date.,

6/20/68

„CLYDE STR-BLING* Bartender, Tudor Room, Sheraton 
Wilshire Hotel., 3515 Wilshire Boulevard, staeed that he 
has.n0 permanent address at this me. SIRRING advSsed 
that he was tne bartender who talked to a man whose name 
he d^A know at the Tudor Room, Sheraton Wilshire Hotel, 
o^AIL 3., 1968, concerning his (STRIBLINGS) having been 
asiedv'Jo wo-'k at the victory mceptinn for Senator ROBERT F. 
KENNEDY at the Ambassador Hotel. STRIBLING said that he 
foes recall ^kingly statng to the man that be hoped he 
(STRIBLING) did not get shot at the reception. STRIBLING 
said this was strictly said in jest, and he had no knowledge 
of any possible assassinatonn of Senator KENNEDY.

On 6/18/68 aLos Angeles, California F;ie&os Angeles 56-156

by - SA JAMES .E.FEjENSIYriimk__________________ Date dictated _6Z20./68______
- 945 -
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Date-----------------J------------------------

6/14/68

MARK EDWARD CHAMBERLAIN was advised of the identity 
Of the intevnewirg agents and of the nature of the interview 
and then furnished the following information:

CHAMBERRAIN was intevveewed at his apartment, 5400 
Franklin Avenue, apartment 215, Los Angeles, Caaifornia, 
telephone 4 52-7 8 0 3. CHAMBERLANN was asked if .he had been at 
the Ambassador Hotei on the evening Senator ROBERT F. KENNEDY 
was shot. CHAMBERLIN advised that he was in his apartment 
watching the electoon returns, saw the events of the shooting 
on television, and stayed up ail night watching the reports. 
He stet^ that he knows nothing concerning the shooting-or 
concerning the suspected killer SIRHAN SIRHAN, other than what 
he had seen on tilevistoi and read in the newspapers.

He further stated that DONALD WRIGHT, who liees in 
apartment 3-4, was with him in his (CHUMERLUN’s) apartment 
ail that evening. They were using WJRDGHTs portable television, 
CHAMBERLAIN stated that shortly after the shooting he called 
Mrs. VAN OLHDA, who IWes in the apartment immeddately below 
his and told her that KENNEDY had been shot. He stated that 
he later visited Mrs. VAN OLINDA in her apartment, they both 
were crying and consoling each other. CHIMBBRIAIN relaeed 
that his roommate is DONALD BOLUG, who is a male nurse,, and 
while hie has in the past been working for the San Vincente 
Hotiiial, he is currently working on a private case and comes 
home only on Sundays.

CHAMBERLAIN stated that BOLING was not in t.he apart­
ment on the night of the shooting. CHAMBERRAIN relaeed that 
he also called his sister, Mrs. LESLIES PUTMAN, in Campbell, 
New York and told her of the shooting. He stated that his 
sister admonished Mm since she had been in bed and knew 
nothing of the shooting. He told her to turn on the televisor 
or radio. CHIMBERIANN stated that hie was sober that night but 
several days later called his sister again and. cannot recall 
the conversation that took plaice because hie had been irinkiIg 
heavily.

On

by

5/14/68 at Los Angeles, CaifonxiaFiia # Los Angeles 56-156
SA MYRON M. HITCH, SA IRVIN B. WELLS, III and
SA EDWARD) M. CO??MII?MCimbdPL^ t d'ctated
_— ---------------------------------------------------- -■S46----------Dae

6/14/68
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CHAMBEERLAIN also -recalled calling his mother on 
:the night of the shooting but does not -recall mentioning any­

. thlm to her concerning the shooting. He stated that Mrs. .PUTMAN 
is his favorite, sister and he calledher on the night of the shooting 
because hie wanted to talk to her and tell her what had happened. 
CHAM3E!RAIN advised that hie is divorced, has Heed in Los Angeles, 
Caaifomaa since 1949 and since that time has been arreseed 
twice for drunk driving and once for assault upon his ex-wife, 
for which he spent 40 days in jail. CHAM3EIOIN also related 
that he served 14 months in prison in Pennsylvania as a 3uvtnite 
for the theft of a carburetor from a car. CHAMBEIOIN advised1 
he is currently unemployed having injured his hand in a car 
door. He stated his last job was as a chef at the Weetside 
Hospital on Fairfax and San Vincente. He has not worked there 
for three months and hie worked there for a period of only 
three months. Prior to that •time he had been manager of the 
Big "D" Restaurant on Wilshire Boulevard.

CHAMBERUNN was shown a photograph of SUSAN SUSAN 
and advised that he had never seen him in person and had never 
seen him before seeing him on television on the night KENNEDY 
was shot. CHAMBERLAIN denied ’.mowing anything pertaining to 
SUHAN other than what he had seen in the newspapers.

CHAM3EERLTN denied being a member of any organizatinn 
or group whatsoever.

CHAMBEERAIN advised that his boyfCHARLES^ad recently 
been arrested on a narcotics charge in Los'Angeles, Caiifornaa 
and that after several trials had been placed on probation to 
live with his mother in Elkland, Pennsylvania.. He related that 
on June 13, 1968 he put his boy on a bus to New? York and 
Elkland., Pennsylvania.

CHAMBERLAU noted that this inquiry possibly is a 
.result of the phone calls that he made to his sister and noted 
that it is apparently a miiultderitanding in her inttriretatiot
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of what he said.although he cannot remember his conversation 
with his sister when he was drunk, CHAMBERLIN reiterated 
that he cannot recall making any staeement that would in- 
dica.??. tha_t.be was involved in the. KENNEDY shooting s knowing 
SIRHAN SIRHAN or any o his activitees or organizations.

CHAMBERLIN further advised that he has never been 
armed at any of the times he was arrested and does not mow 
own or possess a gun.

Tine following descciption was obtained through
■observation and Ineerveww:

Name
Sex
Race
Height
Weight
Build .
H*P .............
Date n birth 
Place of birth 
Residence

MARK EDWARD CHAMBERIAIN
Male
White
577'' 
140 pounds 
Slender
Black, gray sideburns
July 17, 1925
Blossburg, Pennsylvania 
6400 Franklin 
Apartment 216
Los Angeles, Califonnaa 
teeppDone 462-7083

- 948 -
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Date ._____——____———____————

6/14/63

Mrs. LEA P. VAN OLINDA was intevvtewed In her 
apartment number 116, 6400 Franklin Avenue, Los Angeles, , 
California, telephone 465-0:637.

, _ Mrs. VAN OHIO was t^vised of the -identity of the
1ntt:Vvlewins agents and the nature of the inquiry Mrs.
VAN OLINDA rtlated that she had been up all night because one of the nearby apartments had a fie and a cat near the 
apartment kept her dog barking most of the night. Mrs. VAN 

-O^NDA^a^vised that she remembers receiving a teeehhone call 
from MIKE CHAMBERRAIN on the night Sena tor ROBERTF. KENNEDY 
was shot telling her of the shooting. She related that the 
phone call got her out of bed. Mrs. VAN OHIDA advised that 
she 1s ’reasonably certain that sometime after the phone call 
CHAMBERLAND came down to her apartment. Mrs. VAN OLODA ■re­
lated that she is somewhat hazy about this because of 
her lack of sleep and because CHAMBERlAIN visits her apartment 
almost daily’. She stated she vaguely recalls that the did
visit her apartment that they both were crying and consoling 
each other. yg - g

6/14/63 Los Angeles, Caifprnil _ , , Los Angeles 56-156
On a*..............   - 940 „.... File # ..........

SA MYRON M. HITCH, SA HVIH B. WELDS, III and
by SA EDWARD M- COFFMAN EMC/nmb Date d.d..d 6/14/63
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents .are not to be distributed outside your agency.
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Darte--------------------------------------------

1 5/15/68

Mr. DONALD WRIGHT was advised of the Identity 
of the Interview Agent and the purpose of the internet. 
Mr. WRIGHT advised that his home is apartment 314, at 
5400 Franklin Avenue, Hollywood, Caaifornia, and hie has 
no telephone. • •

WRIGHT stated that hie was In the apartment of 
MARK CHAMBERLAIN on the evening of June 4, when KENNEDY 
was shot. They were watching the election returns on his 
(WRIGHT’s) portable television. Shortly after the shot, 
WRIGHT recalls that CHAMBERLAIN 'telpohoned his sister In 
New York and told her of the shooting. .CHAMBERLAIN also 
teephooned the lady In the apartment just below; CHAMBERLAIN’s 
apartment and told her of the shooting. WRIGHT advised that 
they cont0nue■d to watch the events on televisipo in CHAMBERLAIN’s 
apartment until aeeroy.imaaely 4 30 a m.

n„ 6/15/68 aLos Angeles, aaalfiroia Fi|e Los Angeles 56-156950_

•by SA EDWARD M. COFFMANNdp Date dictated i/15/68_______
This document contains neither recimmendaUons nor conclusions of the FBI. It Is the property off the FBI and is loaned to
your .agency; it and Its contents are not to he distributed outside your agency.
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Date 6'17/68

__ _ BERNARD MARRO, Bureau of Criminal. Investigations., New
York State PoUce, Painted Foot, New York, telephonically ___ 
advised that several days ago he received information from LESLIE 
and SHIRLEY PUTNAM, RD 1, Tamery Road,- Cabell, New York,____ ■
as folOows:

MARK CHAMBERRAIN, white mile, age about 42, an ' : 
alcoholic and half brother to SHIRLEY, has been residing at 
6400 Franklin Avenue, Apartment 216, Hollywood, Cdifornia. 
MARK began telephoning SHIRLEY prior to June 8, 1968, and he 
telephoned her three times on June 8, 1968, with various 
compPaints. He finally told SHIRLEY that he was involved in 
the assassination of Senator ROBERT KENNEDY; he clammed he knew 
SIRHAN SJRHAN; he. claimed he knew,that the assassination of 
Senator KENNEDY would be attempted, but he had nothing to do 
with it;, and, he clamed-he. and SIRHAN are members of the same 
group. MARK also indicated he now resided in a hotel at Los 
Angeles, . Caaifornia,- with some negro woman.

MARRO advised he could not elaborate on any of the 
above information.

On 6/13/68 at Elmira, New York
Los Angeles 56-156

Fie # Buffalo 175-20

by___ S^A-KCHARDUgoLRUDYiJmm____________________ Date dictate - 6/13/668
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